
RENATO PETEK:  

- Dobar dan, lijepi pozdrav svima.  

Zahvaljujem predsjedniče. Gradonačelniče pitanje je za vas.  

Odlukom Gradske skupštine obvezali ste se u najskorije vrijeme krenuti u izmjene i 

dopune postojećeg Plana za gospodarenje otpadom koji je donesen na razdoblje do 2023. 

godine, do kraja te godine.  

Ono što me zanima a s obzirom na situaciju koja je prisutna u Europskoj uniji, na 

električnu dakle i toplinsku krizu koja nam slijedi na jesen ili na zimu i na smjer koji su čak i 

neki drugi gradovi promijenili vezano za gospodarenje otpadom, zanima me hoće li Grad 

Zagreb, da li imate plan da se u gradu Zagrebu realizira izgradnja energane? Naime ona postoji 

u okviru plana unutar Centra za gospodarenje otpadom koji je trenutno planiran na području 

Resnika u okviru gdje bi se i odlagali, gdje bi se odlagao otpad zajedno miješani komunalni 

otpad odnosno njegovi ostaci prema Ugovoru sa Zagrebačkom županijom. Ono što je 

zanimljivo da je evo često spominjana Ljubljana kao idealan primjer sustava odvajanja i odvoza 

otpada također krenula u izgradnju energane kao i još tri grada u Sloveniji u zadnje vrijeme. I 

prošli tjedan je gradonačelnik Beča bio u Ljubljani i dao potporu i predstavio zapravo sustave, 

sustav energane koji postoji u Gradu Beču stariji od 50 godina.  

Zanima me evo da li bi se taj način zapravo iskoristio kako bi došli do mogućnosti korištenja 

električne i toplinske energije što bi zapravo bio jedan mogući preduvjet za zatvaranje 

odlagališta Prudinec-Jekuševec. Hvala.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo zastupniče Petek.  

Gradonačelnik će dati odgovor. Izvolite gradonačelniče.   

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Znači postojeći Plan gospodarenja otpadom Grada Zagreba ističe sljedeće godine. Mi 

smo Zaključkom Skupštine koji je usvojen se, smo obvezani da ispitamo mogućnost izmjena 

ovog postojećeg Plana gospodarenja otpadom i koja je procedura. Znači to smo mi provjerili. 

Ukoliko idemo u izmjenu Plana gospodarenja otpadom moramo raditi stratešku procjenu 

utjecaja na okoliš čija procedura traje godinu dana a Plan gospodarenja otpadom, postojeći, 

završava sljedeće godine. Ističe. Znači mi trebamo radit novi plan gospodarenja otpadom i za 

to će nam trebati procedura od bar godinu i pol, realno.  

I zato pozivam i vas i sve isto tako zastupnike u oporbi, kao što znate bilo je nekih pokušaja da 

zajedno stvarno sjednemo bez obzira na političke razlike i vidimo koje su sve opcije vezano za 

lokacije i vezano za tehnologije. Ono što moram reć, a imao sam sastanak s ministrom 

gospodarstva i održivog razvoja prošli petak jest da nije baš jasno na koji način će se tzv. CGO 

odnosno onaj centar koji će obrađivati ostatni otpad kad maknemo kompostanu, sortirnicu i sve 

drugo, na koji način će se uopće financirat zato što kao što znate europskog novca više za to 

nema  a s obzirom na stanje, pogledajte stanje u državi, pogledajte kako rastu cijene energenata, 

električna energija navodno, ma neću ni govorit koliko se, šta nam iz vlade govore koliko će 

rast cijena električne energije i plina. Oni su vrlo jasno rekli da zapravo nisu ni sigurni na koji 

način će financirati takve centre a u Zagrebu je daleko najveći u cijeloj Hrvatskoj. Znači prošla 

procjena je bila jedno cijelo čini mi se tri milijarde kuna  a cijene su u međuvremenu otišle u 

nebo i tko će to platit. Znači u tom smislu stvarno imamo vrlo zahtjevan zadatak da vidimo šta 

ćemo s ostatnim otpadom, gdje je lokacija i koja je to tehnologija i doista apeliram da nekako 

zajedno sjednemo  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

svi skupa i pokušamo naći najmanje loše rješenje jer …… …….  

 



JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo gradonačelniče.  

Imamo zahtjev za dodatnim objašnjenjem. Izvolite zastupniče Petek.  

 

RENATO PETEK:  

- Zahvaljujem na dijelu odgovora vezano za izmjene i dopune Plana gospodarenja 

otpadom koji je trenutno na snazi no niste spomenuli energanu. Dakle energana u gradu 

Zagrebu da ili ne?  

Kao što znamo u Sisku i Kutini je već u poodmakloj fazi i počet će se graditi od strane 

privatnih investitora. Ovdje često, evo slušali smo i danas, govorimo kako se odvozi otpad, što 

se dešava građanima direktno ispred njihovih kuća ali malo govorimo o cijelom planu, što se s 

otpadom poslije dešava. Vi ste sad spomenuli taj ostatak nakon što se napravi i odvajanje i 

recikliranje i oporaba imamo ostatke ostataka koje ili odlažemo ili mogu ići u energanu. Dakle 

to je neki smjer. Mene zanima  

……(Nerazumljive upadice iz klupa)……  

kojim smjerom bi ste vi voljeli vidjeti. I naravno ne govorim o spalionici jer spalionice 

su zabranjene one više ne postoje, nemoguće je da netko istrpa kamion bilo kakvog otpada i da 

onda upali vatru, nego govorim o suvremenoj energani kao što postoje svuda. Hrvatska će 

uskoro biti jedina zemlja Europske unije u kojoj energane, neće imati niti jednu energanu, 

barem dok se ne izgrade ove privatne. A zašto ne bi smo mi izgradili našu u Zagrebu, zašto ne 

bi iskoristili potencijal energije, toplinske energije koju dobivamo? Imamo primjer iz Celja gdje 

se termičkom obradom smanjio broj, smanjila količina otpada za 70% na odlagalištu, toplina 

se koristi za centralno grijanje cijeloga grada a višak se naravno upućuje u električnu mrežu.  

Spomenuo sam dakle ili će ostati Jakuševec ili ćemo natrpati na brdo dok možemo, dok je 

zakonski omogućeno, dok tamo ima mjesta ili ćemo to izvoziti kao što su Slovenci izvozili pa 

su sad odustali jer su rekli ne želimo to plaćat Austrijancima ili Mađarima, sami ćemo izgradit   

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

i kreću u grdnju tri energane.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo zastupniče.  

Želi li gradonačelnik dodatno pojašnjenje? Da. Izvolite gradonačelniče.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Znači mene je dosadašnje iskustvo naučilo, ne govorim sad nužno, ne govorim nužno 

o vama ali ono što me naučilo do sada već politika da, da prvo vidim šta su stavovi drugih, prije 

nego što me se navlači da kažem nešto što će onda neki bit protiv. Shvaćate o čemu govorim? 

Znači više puta se događalo u ovoj Skupštini, ne govorim o vama, ali recimo o nekim 

zastupnicima oporbe gdje se kaže zašto ne napravite ovo i mi krenemo u to a onda se kaže zašto 

raditi ovo, to isto. Znači u tom smislu nema šanse da idem u takve, u takve izjave, posebice dok 

ne znamo terminološki, nismo uopće usklađeni oko toga šta to znači energana. Jer nekom znači 

energana spalionica, nekom znači ne znam, energana je onda i odlagalište trenutno. Odlagalište 

trenutno proizvodi bioplin s kojim se proizvodi električna energija. To je isto energana. Znači 

što znači energana? Da li je bioplinsko postrojenje isto tako energana? Kompostana je isto 

energana jer proizvodi energiju. Znači u tom smislu dok se te, ajmo mi terminološki…  

Zato kažem pozivam da se sjednemo svi skupa, razmijenimo sve stavove, vidimo koja su to 

postrojenja kakva su nam uzor u drugim gradovima. Ima i u Ljubljani isto tako primjer čini mi 

se MBO postrojenje s RDF-om kojem miču RDF trenutno. Znači ima svakakvih primjera. Ajmo 

sjest, zajedno vidjet šta mislimo pod tim uopće terminima koji su vrlo politički na neki način 

nabrijani i onda sjest. Jer pazite, ponavljam nama ističe PGO do kraja sljedeće godine. 



Procedura traje više od godinu dana. Sad je vrijeme da krenemo i volio bi oko toga postići 

konsenzus jer tko god će to na kraju implementirat to neće bit u ovom mandatu. To neće bit u 

ovom mandatu. Znači moramo, u tom smislu mislim da je svima u interesu da imamo konsenzus 

barem oko nekih ključnih stvari. I tko god dođe na vlast ili ostanemo mi na vlasti  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

ili netko dođe drugi na vlast neke stvari ostanu konsenzus i da se više jednom za svagda 

riješe u Gradu Zagrebu.  

 

 


